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Les eleccions municipals del prò-
xim 24 de maig poden deixar
una ciutat molt difícil de governar.
És cert que amb la campanya
electoral ja en marxa, que és quan
la lluita entre els partits s’accen-
tua, es pot produir algun gir, però
el que sí que sembla del tot clar és
que el pròxim Ple de l’Ajuntament
serà més fragmentat que el d’a-
questa legislatura i, segurament,
amb un o dos partits més.

No hi ha cap dubte que les
eleccions del pròxim 24 de maig
seran les més renyides de la his-
tòria de la ciutat. Les darreres en-
questes publicades apunten que
el guanyador dels comicis tant
pot ser l’actual alcalde Xavier

Trias (CiU) com la candidata de
Barcelona en Comú, Ada Colau.
Així doncs, la batalla per la vic-
tòria es preveu oberta i molt
ajustada, però el que sí que que-
da clar és que faran falta pactes
per governar.

La forquilla de regidors que
els sondejos –l’últim, el del CIS–
pronostiquen tant a Trias com a
Colau es mou entre els 8 i 11 re-
gidors. Una xifra que en el cas de
Trias suposaria perdre 3 edils en
l’escenari més optimista i que, per
a Colau, si ens mirem els cinc re-
gidors d’ICV-EUiA, suposaria un
guany d’entre 3 i 6.

Caldrà veure què succeeix en
aquestes dues setmanes de cam-
panya que queden i cap a on evo-
luciona la intenció de vot per a les
dues formacions, que presenten
dos candidats explícitament po-
laritzats i un programa radical-

ment diferent per als pròxims
quatre anys.

Un dels altres grans aspectes
remarcables que apunten els son-
dejos és la contundent irrupció
que pot aconseguir Ciutadans.
Segons les enquestes, la seva can-

didata, Carina Mejías, és molt
poc coneguda entre els barcelo-
nins, però aquesta dada sembla
que quedaria compensada per
l’efecte Albert Rivera, polític de
moda a Espanya i omnipresent a

la televisió, que permetria a la for-
mació taronja ser el tercer partit
més votat i obtenir sis regidors.

Per darrere de Ciutadans, i
amb poques diferències entre ells,
les enquestes hi situen el PSC, ERC
i el PP. Les tres formacions ob-
tindrien un resultat similar que es
mouria al voltant dels cinc regi-
dors, un amunt un avall. Un re-
sultat que seria especialment do-
lorós per al PSC, que perdria 6 re-
gidors i passaria a ser un partit mi-
noritari al Ple. També seria molt
negatiu per al PP, que actual-
ment té 9 regidors, i no gaire bo
per a ERC, que tot i que doblaria
representants, no compliria les ex-
pectatives que hi havia al partit en
el moment del nomenament d’Al-
fred Bosch com a candidat.

Finalment, i per confirmar la
fragmentació, la CUP també ob-
tindria representació (2 o 3 regi-

dors), veient així reconeguda la
seva feina en el món municipal.

DIMENSIÓ NACIONAL
Aquestes eleccions només són
municipals, el mateix alcalde
Trias ho ha recordat, però a nin-
gú se li escapa que també tenen,
en ple procés sobiranista, la seva
dimensió nacional. 

Els resultats a la capital del
país poden condicionar la políti-
ca nacional i els pròxims movi-
ments en el procés sobiranista.
Està previst que el 27 de setembre
se celebrin eleccions al Parla-
ment, però l’especulació sobre si
es faran finalment aquest dia o no
pot adquirir una nova dimensió
depenent de qui guanyi l’alcaldia
a Barcelona. Caldrà veure si tot
plegat mobilitzarà el votant sobi-
ranista en una direcció concreta
el pròxim 24 de maig.

Cap a la fragmentació
» Les eleccions municipals del pròxim 24 de maig poden deixar un consistori molt difícil de governar 

» Les últimes enquestes apunten que la victòria se la disputaran ajustadament Xavier Trias i Ada Colau

Arnau Nadeu / Albert Ribas
BARCELONA

El pròxim Ple de l’Ajuntament pot estar marcat per la fragmentació i la dificultat dels partits per articular majories. Fotos: Ajuntament

El pròxim Ple de
l’Ajuntament pot

estar format per set
partits polítics
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Vet aquí, que s’ha desfermat una
allau de pasteres que travessen la
Mediterrània, fugint de la mi-
sèria i la desesperació de no
veure un millor futur possible.
Grècia i Itàlia són els estats que,
amb més impotència, viuen
aquesta contínua arribada de
pasteres amb molts joves, dones
embarassades i criatures amun-
tegats en embarcacions sense les
mínimes garanties de poder fer
la travessa sense cap ensurt i tot
sovint amb problemes de segu-
retat entre els mateixos embar-
cats i arribant amb greus pro-
blemes de manca de beguda i
aliments, no diguem higièni-
ques. Europa, una vegada més,
ha fet l’orni davant d’un greu
problema humanitari, amb mi-
lers de cossos negats a les aigües
del nostre dissortat mar. 

Quina hipocresia! Hi ha di-
ners per salvar els bancs –i el res-
cat d’estats de rebot–, amb mi-
lers de milions, i no n’hi ha per
ajudar a uns desgraciats que en la
seva desesperació, sense pensar-
s’ho ni una mica, desafiant el pe-
rill d’una travessa perillosíssima
i amb una arribada carregada
d’incògnites, emprenen l’aven-
tura amb l’esperança d’un futur
segur que molt dur, però molt
millor que no el que estan vivint
als seus països. També entren en
aquest terrible joc d’interessos
les màfies que s’encarreguen de
transportar a canvi d’importants
quantitats de diners, explotant la
desesperació dels que volen mar-
xar i arruïnant les famílies que
recapten diners per enviar al seu
parent a la “terra promesa”. 

Al pas que anem a la Medi-
terrània acabarem anomenant-
la “Mare Sinistrum”

4Mare sinistrum
per Jordi Lleal

#Descontrolada#PerSotaDeLaMitjana #VidaSana

4Madres
per David Creus

A hores d’ara ja ens trobem a
menys d’un mes per a les elec-
cions municipals, les eleccions
transversals i territorials per
excel·lència, però que enguany
poden representar –haurien de
representar– una primera vol-
ta de les eleccions plebiscitàries,
una preparació per al gran com-
bat democràtic del 27-S. De fet,
el 9 de maig –dia en què s’inicia
oficialment la campanya de les
municipals del 24M– comença
una carrera “contrarellotge” de
quatre mesos de molta intensi-
tat política. 

Les municipals del 24 de
maig tindran lloc en un moment
en què cal que ens repolititzem
i adquirim més consciència –so-
cial i nacional–. Molts dels pro-
blemes dels nostres pobles, viles
i ciutats no es podran resoldre
satisfactòriament si la política, en
majúscules, no pren una altra di-
mensió; un caire transformador,
sempre tenint en compte que el
24M exercirem un doble vot: pel
territori –per la nostra localitat–
i per al país català en el seu con-
junt. Per altra banda, el 24M
també estarem votant el que jo
anomeno les institucions terri-
torials intermèdies; és a dir, els
consells comarcals i les diputa-
cions. Les eleccions municipals
del 24 de maig no deixen de re-
presentar una altra oportunitat
per exercir la nostra sobirania

política.  Aquestes haurien de ser
les eleccions de la primavera
catalana, uns comicis que ens
tornin a mobilitzar de debò i, al-
hora, que puguem respondre
als reptes de la política de pro-
ximitat. Les municipals també
són unes eleccions molt geo-
gràfiques i complicades de ges-
tionar; en cada un del 947 mu-
nicipis de Catalunya s’ha de
plantejar una campanya diferent
i, a vegades, resulta difícil com-
putar-ne els resultats i fer-ne una
anàlisi acurada. En qualsevol
cas, sí que és important d’es-
mentar que en aquestes elec-
cions caldria sancionar, pena-
litzar les llistes i els candidats
sense vinculació amb els muni-
cipis. És lleig presentar-se a la
ciutadania, en la festa de la de-
mocràcia d’una forma fraudu-
lenta, sense respecte pels mu-
nicipis que vols representar, no-
més per interès electoral.

En síntesi, en aquesta pre-
campanya del 24M ja es pot dir
que, de nou, ens dirigim vers
una campanya permanent
molt dura. Caldrà estar prepa-
rats i, sobretot, caldrà fer un
gran esforç, de sacrifici perso-
nal i col·lectiu, per compro-
metre’s per lluitar per millorar
la situació social i nacional. El
24M pot començar una nova
primavera catalana: depèn de
tots nosaltres.

per Josep Loste

4El 24M i la primavera catalana

Mi corazón se siente tan agra-
decido que tiene muy claro que
donde no puedo fallar como
hijo es en comprender que un
‘Te quiero’ os debe ser dicho los
365 días del año. Vuestro amor
hacia nosotros es incondicional
y lo lucháis con uñas y dientes
seamos como seamos. Lucháis
por nosotros con las palabras
que solo es capaz de escribir y
sentir vuestro corazón, sois ver-
daderas princesas de un cuen-
to en el que siempre venís a nu-
estro rescate.

Nunca nos dejáis solos
mientras recorremos  ese viaje
muchas veces tortuoso por nu-
estra conducta de hijos, de
amarnos por habernos parido y
hacernos sentir que somos la
parte más importante de vues-
tras vidas.  Pase lo que nos pase
siempre sabemos que vuestro
amor viene a nuestro rescate, tú,

mamá, mi mamá, sé que te hec-
ho sufrir con mi sordera cuan-
do mirabas de ayudarme a des-
cubrir lo que tú con tanto amor
me diste y llamamos vida. Siem-
pre estás cerca y recordándome
que no todo el mundo es bueno. 

Te quiero, es incondicional
los 365 días del año, hoy que luc-
has por ti misma y papá, no te
quiero más que ayer ni te quie-
ro menos que mañana, eres mi
heroína y mi amor no crece a
diario hacia tu persona.  Es tan-
to el agradecimiento que tengo
hacia tu persona por quererme
tanto que no tengo más espacio
en mi corazón para amarte más
de lo que te amo. Todo mi co-
razón es tuyo, y mi admiración
a tu fuerza y valentía es absolu-
ta y extensiva a todas las madres
que compondréis que como hi-
jos no seamos perfectos. Gracias
Mamás.

@Mariona_Ferrer: Les diferències au-
tonòmiques de despesa per habitant en
educació i sanitat són d'un 60%. Catalunya
està per sota de la mitjana.

@DeClaseBaja: Pero Mariano Rajoy, para
las fotos corriendo a esas velocidades usa
una opturación de 1/125 o te saldrán movi-
das, membrillo mío.

@AdriaDidac: Titular: Una nau russa cau
cap a la Terra sense control i no se sap on
caurà. Això si, ho farà el dia 9 de maig cap
a les 7 del matí.
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@encampanya: L’enquesta de La Van-
guardia és acollida amb satisfacció al PSC:
se supera àmpliament el llindar mínim per
entrar al Parlament.

@sule25: Monedero marxa perquè el
polític rupturista no ha aconseguit guanyar
el professor socialrevolucionari. El seu lloc
sempre serà a l'Acadèmia.

@xavieraldekoa: Uf. 214 de las casi 700
mujeres liberadas en Nigeria están em-
barazadas. Los militantes de Boko Haram
las violaron durante el secuestro.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Sabem quan seran les eleccions dites ple-
biscitàries, sempre que les forces polí-
tiques espanyolistes del PPSOE no les
impedeixin amb el joc del Tribunal
Constitucional. Tanmateix, hi ha no
independentistes que no saben què fer:
del PP i del PSC no se’n poden refiar per-
què, fins i tot analitzats amb indulgèn-
cia, són els responsables d’haver-nos
portat fins aquí. El PP perquè, amb mala
fe, ha alimentat la discòrdia des d’un
constitucionalisme  autoritari. El PSC
està en l’origen del bunyol pre i post es-
tatutari. De l’aparador actual d’escons
sembla que només hauria de sobreviu-
re C’s, que insisteix en una oferta basa-
da en l’omnipresència mediàtica  del seu
líder. Albert Rivera, que és entrevistat so-
vint per les televisions estatals que, a cò-
pia d’explotar-lo monotemàticament,
han fagocitat un discurs que a hores d’a-
ra no resol els desafiaments plantejats
pel sobiranisme democràtic ni connec-
ta amb un catalanisme moderat i pro-
gressista.

Orfes de sigles i amb la musculatu-
ra electoral escaldada, alguns no-inde-
pendentistes imaginen el 27 de setem-
bre com un d’aquests dies atziacs en què
acabes votant el partit que menys me-
nysprees i fas un ús instrumental del vot,
això que els experts anomenen ‘vot útil’
i que, en la consciència dels que l’han
practicat, sempre es viu com un fracàs.

Descartat el vot en blanc, queda
l’abstenció, que té la dignitat apocalíp-
tica del suïcidi i l’encant frívol de l’ex-
travagància. Quedaria l’opció d’ICV si no
fossin tan "complicats".

Mentrestant, l’independentisme
manté una energia capaç de vendre les
desavinences com estratègies. Ja parlen
de convèncer els indecisos  i d’assolir una
majoria que intueixen però que els cal
certificar amb la rotunditat referendà-
ria d’unes eleccions.

Podem és l’alternativa de moda.
Però si no creus en la retòrica telepre-
dicadora, ni en les dreceres màgiques, ni
tens l’energia per indentificar-te amb el

radicalisme generacional o l’igualita-
risme de pla quinquennal, ni combre-
gues amb la flacciditat argumental del
seu discurs en matèria de cultura i d’e-
ducació, què et queda a banda de l’an-
goixa que provoca haver-te d’enfrontar
a mesos d’extenuant gestació electora.

Els dirigents populars i socialistes, de
cara a les municipals del 24 de maig, per
no perdre tots els vots que tenien, apro-
fiten la baixada del sobiranisme, segons
el baròmetre d’hivern del Gesop, en el
qual  CiU i ERC no sumen la majoria ab-
soluta. Ho entenc, tot i que lamento la
interpretació d’algunes bones perso-
nes, per exemple: L’alcalde de Tarra-
gona, Josep Fèlix Ballesteros (PSC),
creu que la força del procés sobiranista
s’està “diluint” de manera “lògica”. En
una entrevista amb l’ACN, Ballesteros
atribueix aquest escenari a les diver-
gències partidistes i al desànim de la gent
com a conseqüència d’una “certa de-
cepció” i d’una disminució de la “dis-
conformitat social”. El batlle tarragoní
retreu a CiU que hagi utilitzat el discurs
sobiranista per tapar “una mala o poca
acció de govern” i li recorda que el Go-
vern ha de governar “en el dia a dia”. De
fet, Ballesteros creu que, tret de la in-
dependència, CiU ha deixat les altres
qüestions en un  segon pla, i considera
que això ha esdevingut “una anomalia
històrica i real”.

Tot i que afirma que no s’atreveix
a pronosticar què passarà en les elec-
cions al Parlament del 27 de setembre,
l’alcalde de Tarragona reconeix que té
la sensació que “l’efervescència” del
procés va de baixa i creu que el Govern
hauria d’haver anteposat unes altres
prioritats. Ballesteros insisteix que,
més enllà d’estar d’acord o no amb la
independència, Catalunya és un país
“que ens estimem tots” i que desitjaria
que també es parlés de temes com ara
l’ocupació, de les oportunitats per a les
persones necessitades, dels grans pro-
jectes de país, de la indústria o del fu-
tur de la cultura.

4Els no independentistes
per Sebastià Barrufet

Societat Civil Catalana, que no és la so-
cietat civil catalana, ataca a Montserrat
i al seu abat. El general Franco ja va fer
el mateix. Coincidència significativa
amb el sepultat a la caverna del Valle de
los Caídos.

El dictador Franco va atacar a l’abat
Aureli M. Escarré per les seves decla-
racions democràtiques i en sintonia
amb el compromís evangelitzador de
l’Església (Le Monde, 14 novembre
1963). Ara, 50 anys després, Societat Ci-
vil Catalana ataca a l’abat Josep M. So-
ler per unes declaracions a TV3 i una ho-
milia en la festa de Santa Maria de
Montserrat.

Societat Civil Catalana acusa amb
llenguatge emprenyat a l’abat Soler de
manca de vergonya i d’ètica, d’apropiar-
se de la Moreneta. Però l’abat Soler ac-
tua segons la Doctrina Social de l’Es-
glésia, els grans textos pontificis com la
Pacem in Terris de Joan XXIII, els
discursos de Joan Pau II, i els documents
de l’episcopat català com “Arrels cris-
tianes de Catalunya” i “Al servei del nos-
tre poble”.

L’abat Soler ha dit a TV3 en magní-
fica entrevista de Lídia Heredia: “Mont-
serrat procura sempre estar a favor del
poble de Catalunya, i el 2015 ho conti-
nuarà estant. Des de Montserrat s’ha dit
diverses vegades que és important que
els ciutadans i les ciutadanes puguin ma-
nifestar la seva opinió i votar. El 2015 tin-
drem les urnes i podrem votar. Po-
drem comptar qui està a favor d’un pro-
cés o d’un altre procés. Les vegades que
n’he parlat manifesto no solament el
meu criteri sinó el de la comunitat de
Montserrat, el majoritari, perquè aques-

ta és una comunitat plural. Com a res-
ponsable d’una institució d’Església,
que és la comunitat de Montserrat, no
vaig més enllà de dir que és important
que puguem votar i decidir. No ens cor-
respon entrar en opcions concretes.
Cadascú té el seu criteri i votarà el que
cregui que és més convenient. El que
hem de defensar és que la gent pugui vo-
tar i animar que la gent voti i se senti res-
ponsable del present i del futur de la his-
tòria del país; no afavorir unes opcions
o altres”.

Societat Civil Catalana tergiversa
les paraules de l’abat en posar en la seva
boca que demana a la Moreneta que pro-
tegeixi el 27S. Però l’abat en cap moment
cita el 27S, ni les municipals, ni les elec-
cions espanyoles. Les paraules de l’abat
Soler a la vetlla de la nit de Santa Maria
són aquestes: “Ara que el poble de Ca-
talunya té al davant unes cites electorals
que són molt importants, invoquem la
Mare de Déu perquè vessi dons i virtuts
sobre el nostre país per tal que puguem
continuar construint un poble unit en
allò que és fonamental, ferm a treballar
per una major igualtat social i per la dig-
nitat de les persones que el formen o que
hi conviuen: un poble sense esperit de
discòrdia, protegit d’enemics espirituals
i temporals, com prega el venerable Tor-
ras i Bages, per aconseguir una convi-
vència segons els valors democràtics i
una pau perpètua segons l’Evangeli de
Jesucrist”.

L’estil assenyat, respectuós, demo-
cràtic i evangèlic de l’abat Josep M. So-
ler no té res a veure amb el franquisme
ni amb el tarannà de Societat Civil Ca-
talana.

4Contra Montserrat
per Oriol Domingo
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Està satisfet d’aquests quatre
anys al capdavant de l’Ajun-
tament?

Satisfet del tot mai no ho estàs, per-
què quan la ciutat té 99.000 aturats
no ho pots estar. Però moltes de les
coses que nosaltres ens havíem pro-
posat sí que s’han complert. 

Quines?
Aconseguir que no es faci dèficit, pa-
gar tothom a trenta dies, tenir una
capacitat inversora anual d’uns 400
milions d’euros sense augmentar els
impostos, crear activitat econòmica
molt diversificada, potenciar les no-
ves tecnologies, millorar la qualitat
dels diferents serveis, impulsar la pro-
jecció internacional de la ciutat, ser
capaços d’atendre moltíssima gent
que ho passa malament en un mo-
ment molt complicat augmentant
el pressupost social un 43%...

Què destacaria especialment?
Això últim. Enmig d’una crisi eco-
nòmica tremenda, crec que hem do-
nat resposta a les necessitats de la
gent. Amb moltes dificultats, perquè

altres administracions estan en una
situació difícil, però crec que hem es-
tat a l’altura de les necessitats im-
mediates.

Si pogués tornar enrere, faria al-
guna cosa diferent?
Dir que sempre faries el mateix no
és realista, però el cert és que no em
penedeixo de res del que he fet. Fins
i tot el que em critiquen més, que és
la nostra actuació a Can Vies, la tor-
naria a fer igual. A més, crec que el
temps ens donarà la raó. 

Can Vies ha estat un dels temes
principals del mandat. També el
turisme. Ara ha impulsat un pro-
cés que ha d’acabar amb un pac-
te local. S’arriba tard?
No. Aquest mandat no s’ha prestat
a un autèntic pacte sobre el turis-
me perquè s’ha intentat utilitzar la
qüestió per desgastar el govern. Dit
això, el turisme és molt important.
S’ha de veure com el gestionem
perquè provoqui poques molèsties,
però Barcelona sense el turisme tin-
dria una situació econòmica molt
més dura.

Per a algunes zones de la ciutat ja
ho és molt, de dura. De fet, les des-
igualtats entre barris han crescut.

Quina és la responsabilitat de l’A-
juntament al respecte?
El 2007 va començar una crisi molt
important que ha accentuat l’atur i
les desigualtats. Però la nostra gran
obsessió ha estat crear activitat
econòmica i aquests dos últims
anys s’ha produït un tomb. Barce-

lona és la punta de llança de la sor-
tida de la crisi. I m’agradaria tornar
a remarcar que nosaltres no hem fet
dèficit, que és l’acció més antisocial
que hi ha.

Però, en una època de tantes difi-
cultats socials, realment és una
bona aposta tancar els exercicis en
superàvit?
Nosaltres els diners els gastem. El su-
peràvit que fem l’invertim en activitat
productiva. El que no es pot fer és el
que s’ha fet durant un temps al Go-
vern de Catalunya, que és gastar el

que no es té. Quan fas això, acabes
amb retallades. Creure que se surt
d’una crisi gastant el que no es té és
una gran irresponsabilitat.

Canviant de qüestió, darrerament
ha sobrevolat Barcelona l’ombra
del jihadisme. Ha arribat a partir
en algun moment per la segure-
tat de la ciutat?
No. Els Mossos d’Esquadra han de-
mostrat ser molt competents. Si
una persona perd el sentit comú
i vol fer una ximpleria, et pot cre-
ar un problema, però es prenen to-
tes les mesures possibles per evi-
tar-ho. Ara hi ha molta gent entu-
siasmada en parlar del jihadisme
però, amb la situació demogràfi-
ca d’acolliment de moltes perso-
nes, hem d’anar amb compte per
no encendre mistos.

Aquí, en línies generals, la convi-
vència és bona.
Per la quantitat de gent que ha vin-
gut tenim una situació equilibrada,
sí. Però hem de tenir cura de no fer
malbé el bon ambient que hi ha.
Això no vol dir que no s’hagi de vi-
gilar, però s’ha d’intentar no crear un
ambient negatiu envers les perso-
nes d’origen musulmà, perquè això
seria molt perjudicial.

Un altre repte important que
afronta la ciutat és la contamina-
ció. Creu que s’haurien de prendre
mesures més dràstiques per fre-
nar-la?
Crec que ja se n’han pres moltes, de
mesures al respecte. La gent perd la
perspectiva històrica. Barcelona era
una ciutat de fàbriques amb una
contaminació espectacular. La ma-
joria d’aquestes es van treure i s’ha
transformat el litoral. S’han fet can-
vis, la circulació ha millorat i estem
aconseguint gairebé del tot que el
transport públic sigui de zero emis-
sions. Amb tot, la contaminació és
molt més baixa. Encara n’hi ha, però
ens afecta quan l’anticicló està en se-
gons quines circumstàncies.

El futur del petit comerç és un al-
tre tema de pes. Quin és el camí a
seguir?
El camí a seguir és posar-se d’acord
amb els petits comerciants. Hi ha
una línia marcada, que és la de do-
nar suport al comerç. Però no només
pel seu vessant econòmic, sinó per-
què és una eina de convivència i de
cohesió social. Amb el comerç s’ha
de fer el que necessitin els eixos co-
mercials, tenint en compte que no
volem concentrar les vendes al cen-
tre de la ciutat, que ja té el turisme. 

Xavier Trias
Alcalde de Barcelona i candidat de CiU a la reelecció

Text: Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Neus Mármol

“L’acció més antisocial que hi ha 
és fer dèficit, per això no n’hem fet”

“S’ha intentat
utilitzar el turisme

per desgastar
el govern”
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Una de les grans mesures del
mandat ha estat la regularit-
zació del Park Güell. Han pre-
sentat xifres positives però
des de diversos sectors s’han
posat en dubte. La reducció de
visitants ha estat realment
tan dràstica?
El Park Güell és un dels símbols
de la nostra ciutat i del nostre
país. És un dels màxims expo-
nents del modernisme de Gau-
dí arreu del món. La voluntat de
l’Ajuntament a l’hora de regular
l’accés a la zona monumental del
Park Güell ha estat conservar i
protegir el seu patrimoni artístic
i cultural, tot preservant el dret

dels veïns i veïnes de l’entorn a
gaudir d’un espai de lleure que
els és propi. Després d’un any
des de la posada en marxa de la
nova regulació, hem aconse-
guit rebaixar la pressió turística
al Park Güell, sí, passant de 9 mi-
lions a 2,3 milions de visitants,
cosa que ha comportat una mi-
llora de la qualitat de vida dels
veïns i veïnes. Un espai que, cal
recordar, els barcelonins i bar-
celonines poden visitar gratuï-
tament amb el registre cultural
Gaudir+BCN. De fet, a dia d’avui
més de 90.000 persones ja s’han
beneficiat dels avantatges d’a-
quest registre gratuït. 

“La qualitat de vida dels veïns
i veïnes del Park Güell ha millorat” 

GRÀCIA

Un altre gran repte, en aquest cas
de país, és el procés sobiranista, al
qual se l’ha vist sovint implicat. Ara,
però, diu que no li “convé” que les
eleccions del 24M tinguin un ca-
ràcter sobiranista...
És que són unes eleccions a alcalde.
No són unes eleccions a president
de la Generalitat. Jo he dit que no em
convé perquè crec que he de cen-
trar-me en explicar l’acció de govern
que he dut a terme.

No és compatible una cosa amb
l’altra?
I tant que ho és. Jo com a alcalde no
fallaré mai al procés sobiranista.
Ningú es trobarà que el Trias no fa
el paper que ha de fer com a alcal-
de de la capital de Catalunya. Però
les eleccions municipals les guan-
yes explicant el que fas pels veïns i
veïnes de la teva ciutat.

Precisament, la Junta Electoral va
determinar que vostè va vulnerar
la normativa durant la precam-
panya per explicar el que feia...
Sí, però només en un cas concret: el
del Mercat del Ninot. Ho vaig aca-
tar, però ja vaig dir que mantindria
la meva agenda perquè no puc evi-
tar fer d’alcalde. Faig el paper que he

fet constantment en aquests darrers
anys i que em pertoca fer també en
aquests moments.

On són els límits?
En no fer propaganda de segons
quines coses. Jo no em dedico avui
dia a fer fulletons explicant tot el que
he fet, a diferència d’alguns que sí

que ho feien. El que em sorprèn és
que no pogués explicar que un
mercat està a punt d’inaugurar-se.
Però bé, ho respecto.

Centrant-nos en les eleccions, fins
a quin punt la irrupció de Barcelo-
na en Comú li pot complicar la
possibilitat de revalidar l’alcaldia?
No ho sé. Jo estic tranquil perquè crec
que a mi m’aniran bé les eleccions.
Però sí que, segons les enquestes, hi
ha un canvi molt important: certs

partits baixen molt. I  això em sorprèn
i alhora em fa dubtar de les mateixes
enquestes. Perquè el fet que es pro-
nostiqui que un partit com el PSC,
que fa quinze anys tenia vint regidors,
pot baixar fins als cinc o a sis és sor-
prenent. Potser pot passar, però no
és gaire normal. Amb tot, més que
preocupar-me jo, que puc guanyar
les eleccions, crec que s’han de pre-
ocupar els que tenen aquestes si-
tuacions difícils.

Tampoc el preocupa la possible
fragmentació del Ple?
En aquests moments, no. La meva
obsessió ara per ara no han de ser els
altres, sinó quin resultat treu Con-
vergència i Unió. I nosaltres treballem
per guanyar aquestes eleccions amb
claredat. El problema ja vindrà l’en-
demà per veure com pots governar.
Però crec que hem demostrat que sa-
bem fer-ho en minoria. I no només
això, sinó que sabem fer-ho bé mal-
grat les circumstàncies desfavorables.

Creu que aquesta “garantia de
governabilitat” que des de CiU
reivindiquen serà un factor clau a
l’hora de decidir el vot?
Bé, jo crec que el que li agrada a la
gent és que les coses funcionin amb

un cert sentit comú. Per això sempre
dic que nosaltres farem la revolució
del sentit comú. 

Més enllà del lema, què és la revo-
lució del sentit comú?
Saber que no hi ha benestar social
sense crear activitat econòmica i
que l’activitat econòmica només té

sentit si deriva en benestar social. I te-
nir molt clar que no valen segons qui-
nes demagògies i populismes que
ens porten al desastre. Això és la re-
volució del sentit comú.

Per fer-la ha apostat per una llista
totalment continuista. Per què?
Perquè són els millors.

...
Nosaltres som un grup de gent
que ja fa força anys que treballem

junts. Som persones molt diferents
però que crec que hem fet una fei-
na extraordinària, i jo faig un reco-
neixement a tot això. A més, ens
sentim còmodes i col·laborem molt
entre nosaltres. Per tant, no tindria
sentit que canviés un grup de gent
que ha funcionat bé.

Algun canvi sí que hi ha hagut.
L’únic canvi important és en el cas
d’un regidor que ell mateix em va ve-
nir a dir que se n’anava al número 12
perquè creia que era lògic que els
primers de la llista fossin els tinents
d’alcalde d’aquest mandat. És un de-
tall generós per part seva i que de-
nota el bon clima en què es mou
aquest equip.

Creu que aquest bon clima no hi és
en les altres candidatures?
No ho sé, però quan veig segons
quines candidatures que es fan,
molt poc homogènies, penso: que
complicat que serà... Hi ha gent que
fins i tot fitxa persones d’altres par-
tits. És sorprenent. En fi, nosaltres
som Convergència i Unió, tenim una
sort extraordinària perquè estem
molt units, fem un equip molt sòlid
i esperem poder continuar servint
la ciutat des del govern municipal.

“Hem atès molta
gent augmentant

el pressupost 
social un 43%”

“Com a alcalde 
de Barcelona 

no fallaré mai al 
procés sobiranista”
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Per conèixer quin serà el futur de
l’hotel del Deutsche Bank caldrà
esperar fins a la pròxima legis-
latura després que aquest passat
dimarts l’Ajuntament no va in-
cloure la qüestió en l’ordre del dia
de l’últim Ple del mandat, cone-
gut com el Ple escombra.

Per tal que el projecte de
construcció d’aquest hotel tiri
endavant cal l’aprovació provi-
sional del Pla General Metropo-
lita (PGM), tràmit que només es
pot dur a terme en una comissió
d’urbanisme  i en el posterior Ple.
Així doncs,  tot i que el nou pla va
ser aprovat inicialment el passat
22 de gener, gràcies als vots de
CiU i PP, el consistori, un cop
presentades les al·legacions per
part de la plataforma Gràcia Cap
a On Vas?, no ha elaborat un nou

text abans de l’acabament de la
legislatura. Des de l’Ajuntament
atribueixen la situació al fet que
“l’expedient segueix el ritme con-
vencional de tramitació” i re-
corden que l’últim plenari era
“purament administratiu”.

“VICTÒRIA VEÏNAL”
Dilluns, un dia abans del Ple, la
plataforma Gràcia Cap a On Vas?

va convocar una nova protesta a
davant del Deutsche Bank per
mostrar el seu rebuig al canvi del
PGM. 

La plataforma, que conside-
ra aquest endarreriment una
“victòria veïnal”, ha deixat clar
que aquest canvi “no es justifica
en l’interès públic del gratacel” i
suposa “un tracte de favor no per-
mès al promotor”.

El futur de l’hotel estarà en mans del futur govern. Foto: Arxiu

La decisió final sobre l’hotel 
del Deutsche Bank es fa esperar

» L’últim Ple del mandat no va incloure la qüestió en l’ordre del dia
» El consistori ho atribueix al “ritme convencional de la tramitació”

Els Castellers de la Vila
organitzen un col·loqui històric
CULTURA4Els Castellers de la
Vila de Gràcia celebren demà  a
partir de les vuit del vespre a
Can Mussons un col·loqui on es
farà un repàs històric del nai-
xement de la colla i de la seva
història. La xerrada, que s’em-
marca en els actes organitzats en
motiu de la celebració dels 18
anys de la colla, anirà a càrrec de
Roger Gispert i Miquel Sendra,
ambdós expresidents de la colla.

D’altra banda, la colla no va
tenir una actuació del tot des-

tacada durant la diada de Sant
Jordi d’Esplugues celebrada el
passat 26 d’abril. Els graciencs
van aconseguir carregar el pri-
mer dos de vuit de la tempora-
da, però no van ser capaços de
descarregar-lo. Des del 2012
que aquest castell no els hi
queia i havien acumulat més de
trenta descàrregues de forma
consecutiva. 

Aquest diumenge els gra-
ciencs seran a Sant Cugat en el
marc de la Diada de Sant Ponç.

FESTA MAJOR4La Festa Major
d’enguany presentarà novetats
respecte als carrers que en for-
maran part. I és que recentment
s’ha conegut que a la pròxima edi-
ció hi haurà com a novetat la pre-
sència del carrer Perill i la mar-
xa del carrer Camprodon. Amb
aquesta alta i aquesta baixa, la xi-
fra total de carrers continuarà
sent de 18.

El carrer Perill apostarà per un
guarniment que farà honor al
seu nom i presentarà una sèrie

d’objectes interactius i decora-
cions que estaran relacionats amb
el concepte del perill i la història
del mateix carrer. Tot i que la vo-
luntat dels organitzadors de la
Festa Major era augmentar el
nombre de carrers, finalment no
ha estat possible. De moment
s’està redactant un protocol oficial
que estableixi quines han de ser
les condicions que s’ha de reunir
per participar en la festa.

Aquests canvis s’emmarquen
en la voluntat d’introduir nove-

tats per part de la nova junta, que
des d’ara fa un any està presidi-
da per Carla Carbonell. 

CONCURS DE CARTELLS
D’altra banda, el passat 30 d’abril
va acabar el termini per lliurar els
originals per al 22è Concurs de
Cartells Festa Major de Gràcia
2015. Els participants podien
presentar una sola obra original,
de manera individual o col·lecti-
va, que inclogués un únic lema:
‘La Festa, Gràcia’.

Redacció
GRÀCIA

Imatge d’una visita recent de la colla a Salt. Foto: Montserrat Torres

Arriba Perill, marxa Camprodon

El carrer Perill farà el seu debut a la Festa Major. Foto: Google Maps

Cultura popular | Arriba el 59è Aplec de la Sardana de Gràcia
El 59è Aplec de la Sardana de Gràcia se celebrarà aquest diumenge a partir de les 11 del matí a la plaça 

Joanic. La trobada, organitzada per la Fundació Festa Major de Gràcia, acollirà el Concurs de Colles 
Improvisades. A partir de dos quarts de cinc de la tarda es farà l'Exhibició de Colles Veteranes Catalunya, 

amb la participació d’’Encara hi som’, ‘Estiuenca’, ‘Francesc Rubio’, ‘Joia Catalana’, ‘Nova Il·lusió’ i ‘Oreig’. 
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El violí, els ritmes andins i la
Patum, l’oferta del CAT al maig
CULTURA4El Centre Artesà Tra-
dicionàrius (CAT) oferirà una
programació durant aquest mes
de maig on la música autòctona
sud-americana, el violí i la Patum
seran el més destacat.

Per començar, avui i demà el
CAT organitza la quarta edició
del Violinàrius, un cap de set-
mana dedicat al violí tradicional.
El cicle comptarà amb la pre-
sència de músics i grups proce-

dents del Piemont, d’Occitània i
de Catalunya. Per altra banda,
del 14 al 17 de maig, els ritmes
andins ompliran el centre amb
l’Hamaques, un cicle de con-
certs de música tradicional i po-
pular d’Amèrica Llatina. 

Un altre dels actes destacats
serà el concert de la Banda del
Memorial Ricard Cuadra, que
baixarà de Berga, amb motiu
de la Patum, per actuar al CAT.  

Els Girona projectaran 
el curt ‘En el fondo del mar’

CINEMA4L’any 2013, el direc-
tor de cinema Juan Antonio
Bayona va rebre el premi Goya
a la millor direcció per la pel·lí-
cula Lo imposible, que narra la
història real d’una família que va
sobreviure per separat a la ca-
tàstrofe del tsunami de Tailàn-
dia l’any 2004. 

Després de rebre el guardó,
el director barceloní va decidir
regalar l’estatueta a María Be-
lón –una integrant de la família
que va sobreviure– la qual, al
seu torn, va prometre llençar-la
al mar en homenatge a les
230.000 víctimes que va deixar
la catàstrofe. Ara, un curtme-
tratge de ficció narra la història

d’un grup de cineastes que tra-
cen un pla per recuperar l’està-
tua que va caure a l’oceà.  Aques-
ta és la trama de En el fondo del
mar, un curt de 26 minuts que
es projectarà als Cinemes Giro-
na el pròxim divendres dia 15 a
dos quarts de 10 de la nit. 

Aquesta peça, que es va es-
trenar al Teatre Principal de
Terrassa fa gairebé un mes, vol
ser “un punt de trobada entre di-
ferents parts del sector cine-
matogràfic”, assegura l’equip
de producció del film, i assen-
yala que aquest passi a Gràcia
serveix per “donar una nova
oportunitat per conèixer el ci-
nema” que es fa a Catalunya. 

Gràcia és territori de dansa.
Això va quedar clar durant la
passada Setmana de la Dansa al
districte de Gràcia, celebrada
del 24 al 29 d’abril –aquest úl-
tim és el Dia Internacional de la
Dansa– a diferents escenaris
del districte, com ara les places
Lesseps, del Diamant o  del
Sol, que van acollir actuacions

dels prop de 400 ballarins par-
ticipants amb els quals va
comptar la setmana temàtica. 

El cicle va arrencar amb
una jornada de portes obertes
a l’Àrea, Espai de Dansa i Cre-
ació el divendres 24 durant tot
el dia, per tal que els interessats
poguessin veure com eren les
classes per dins. 

L’endemà al matí, la plaça
Lesseps va acollir diversos es-
pectacles de coreografia i la
trobada d’esbarts infantils i ju-
venils i bastoners. 

A banda d’exhibicions de
ball, la Setmana de la Dansa
també va oferir classes obertes
de swing, jazz i de dansa con-
temporània. El cicle va cloure el
dimecres 29 d’abril amb l’es-
pectacle Diàlegs de dansa: pa-
per de Dansalut, a càrrec de Mi-
reia de Querol, Trinidad García
i Montserrat Iranzo. 

L’elecció de Gràcia com epi-
centre d’aquesta setmana no és
per casualitat: és el districte
de la ciutat amb més centres i
espais per ballar. 

Les places s’omplen d’art amb
la Setmana de la Dansa a Gràcia

Redacció
GRÀCIA

La setmana arribava enguany a la seva vuitena edició. Foto: Twitter (@jriuspsql) i ArtemisaBCN
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L’Ajuntament vol tancar el
80% dels clubs de cànnabis

SOCIETAT4L’Ajuntament té la
intenció de reduir dràsticament
el nombre de clubs de cànnabis
que hi ha a la ciutat.

Així ho ha explicat el primer
tinent d’alcalde de la ciutat, Jo-
aquim Forn, durant una com-
pareixença davant els mitjans,
en la qual ha assegurat que dels
123 clubs de cànnabis que ara
mateix hi ha a Barcelona es po-
dria passar a una vintena, un
cop aprovat el pla especial per
regular aquest tipus d’establi-
ments. Forn, que ha recordat

que les inspeccions de la Guàr-
dia Urbana ja han permès tan-
car uns 60 clubs, ha atribuït les
intencions del consistori a “la
idea de protegir els menors”.

Per la seva banda, les dues
federacions d’associacions can-
nàbiques de Catalunya (Fed-
cac i CatFAC) han lamentat a
través d’un comunicat que “tan-
car les portes a les associacions
és el mateix que empènyer a
usuaris i usuàries al mercat ne-
gre i il·legal” i han titllat la me-
sura d’”electoralista”.

Un estudi de la Fundació RACC
ha conclòs que el nombre d’acci-
dents amb bicicleta amb víctimes
lleus o greus va augmentar un
21% entre els anys 2008 i 2014.
Unes xifres, però, que són pro-
porcionals a l’augment que du-
rant aquesta mateixa etapa va ex-
perimentar la mobilitat amb
aquest transport, ja que les etapes
de desplaçament diàries en bici
van créixer un 25% durant el
mateix període de temps.

L’estudi del RACC, en canvi,
també mostra com la xifra de víc-
times greus i morts s’ha reduït en
els darrers anys, ja que el 2014 va
ser de set, mentre que el 2013 va
ser de 17 i el 2012 de 12. Entre el
període analitzat, només el 2009
la xifra va ser menor, ja que es va
quedar en sis. Un altre aspecte que
cal destacar i que s’apunta a l’es-
tudi és el del nivell de risc de cir-
cular amb bicicleta. Si bé és molt

menor que el d’anar en ciclomo-
tors o motocicletes, està per sobre
de circular amb turismes o a peu.

EL CASC S’USA MOLT POC 
L’estudi també apunta que només
l’11% dels adults usa el casc, men-
tre que entre els menors de 16
anys la xifra és del 32%. És per
aquest motiu que l’entitat ha po-

sat en marxa una campanya de
conscienciació coincidint amb la
presentació de l’estudi.

Per la seva banda, el primer ti-
nent d’alcalde, Joaquim Forn,
va explicar durant la presentació
de l’estudi que, tot i que l’ús del
casc és obligatori, el consistori
aposta per conscienciar els ci-
clistes de forma pedagògica.

L’ús de la bicicleta a la ciutat ha crescut en els últims anys. Foto: Arxiu

Els accidents amb bicicleta 
han crescut un 21% des del 2008

Redacció
BARCELONA

Imatge de l’interior d’uns dels clubs de cànnabis de la ciutat. Foto: Arxiu

Successos | Troben morta la barcelonina desapareguda al Nepal
La barcelonina Roser Palau, que estava desapareguda al Nepal des del dia del terratrèmol, ha estat 
trobada morta, segons ha confirmat el Ministeri d’Afers Estrangers espanyol. Palau, de 37 anys, va 
marxar el 21 d’abril des de Shyabru Besi cap al parc natural de Langtang, on volia fer una travessa. 

Quatre dies més tard es va produir el terratrèmol, que de moment ha causat més de 7.500 morts.
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Ada Colau
Candidata de Barcelona En Comú a l’alcaldia

“Nosaltres apostem per una gran obra,
la més gran de totes: cohesionar la ciutat”

Darrerament s’ha publicat
alguna enquesta que la
dóna com a possible ven-

cedora de les eleccions municipals
a la ciutat. Se sent preparada per
ser alcaldessa?
Sí, em sento perfectament prepara-
da, sobretot perquè formo part d’un
projecte col·lectiu en el qual s’han im-
plicat centenars de persones exper-
tes en les diferents matèries i barris
de la ciutat. De fet, la fortalesa de Bar-
celona En Comú és que comptem
amb la implicació de moltíssima
gent que de forma desinteressada i
generosa s’ha corresponsabilitzat
del projecte. Suposo que això és el
que reflecteixen les enquestes.

Se les creu, les enquestes?
Bé, les enquestes sempre s’han
d’agafar amb prudència. Però més
enllà dels resultats concrets que
pronostiquen, crec que el més im-
portant és que expressen una ten-
dència molt clara: els barcelonins i
barcelonines ens visualitzen com
l’alternativa al govern de Conver-
gència i Unió. I també queda clar

que el que està en joc són dos mo-
dels de ciutat.

Quins?
El primer és el de la desigualtat, li-
derat actualment per CiU amb el su-
port habitual del PP, i que passa per
la privatització, per un turisme fora
de control, per les diferències entre
barris... I l’alternativa és el de la justí-
cia social que abandera Barcelona
En Comú, que aposta per una ciutat
més justa i més democràtica.

A través, per exemple, d’una renda
municipal complementària.
Sí, per assegurar que no hi hagi cap
veí ni veïna amb una renda inferior
a la mitjana de la ciutat, que se situa
als 600 euros. Cal deixar clar, però,
que no és una renda bàsica, sinó un
ajut extra que complementaria els
que ja presta actualment l’Ajunta-
ment. No estem parlant de repartir
xecs, sinó de garantir uns mínims
de subsistència per a tothom.

Això queda clar, però com es fi-
nançarà aquesta renda?
Creiem que necessitarem uns 25
milions d’euros d’inversió inicial.

I després? L’Ajuntament es pot
permetre mantenir a mitjà o llarg

termini un tipus de mesura com
aquesta?
L’Ajuntament té un pressupost anual
d’uns 2.500 milions d’euros amb
una capacitat d’inversió d’entre 300
i 400 milions. Per tant, si cal ens ho
podríem permetre, sí. El que segur
que no ens podem permetre és
que a Barcelona hi hagi persones
que no tinguin els recursos sufi-
cients per poder tenir un habitatge,

per poder menjar o per poder aten-
dre les necessitats dels seus fills,
perquè som una ciutat amb recur-
sos on es mouen molts diners.

Una part important dels quals
provinents del turisme. Recent-
ment s’han fet públiques les
bases per al Pacte Local de Tu-
risme. Les comparteix?
No comparteixo la forma d’abordar
una problemàtica com aquesta. Crec

que no es pot fer de forma precipi-
tada per intentar aprovar a corre-
cuita mesures electoralistes, que és
el que està fent el senyor Trias amb
aquest i altres temes. És vergonyós
que un mes i mig abans de les elec-
cions es vulgui fer veure que s’estan
fent les coses que no s’han fet du-
rant quatre anys.

Més enllà de les formes, compar-
teix el fons, però?
Comparteixo que Barcelona té tots
els elements per resoldre aquesta
problemàtica en positiu. Evident-
ment, el turisme és un gran recurs
de la ciutat i és una molt bona no-
tícia que siguem un centre d’atrac-
ció tan important, però el que hem
de fer és governar aquest model,
democratitzar-lo i posar-lo al servei
de la ciutat perquè beneficiï el seu
conjunt i no només una part. 

Com?
Fent que sigui una font d’ingressos
justa que redistribueixi els benefi-
cis i que sigui sostenible, perquè
ara mateix no ho és. I per aconse-
guir-ho cal, primer de tot, fer una
moratòria immediata de tots els
allotjaments turístics per fer un
cens ben fet i poder saber en quina
situació ens trobem. I, a partir d’a-

quí, analitzar amb tots els actors de
la ciutat les diferents realitats dels
barris i el camí a seguir en cada un
d’ells. Perquè no tot s’acaba amb
els pisos turístics.

Però sí que són un dels focus més
importants dels problemes de
convivència veïnal. Quina és la
solució definitiva per a aquesta
problemàtica?
Bé, no hi ha una única solució. Hi ha
alguns barris que no poden supor-
tar cap allotjament més, ni legal ni
il·legal, i altres que potser sí. Cal es-
tudiar-ho bé, però, en general, el
que hem d’aconseguir és que els
habitatges de la ciutat siguin per
viure-hi en lloc de destinar-se a
usos turístics. Perquè el problema
dels pisos turístics no és només de
convivència i incivisme, sinó que
també fomenten l’especulació im-
mobiliària i l’augment del preu de
l’habitatge a Barcelona, que a la ve-
gada és una de les ciutats líders en
desnonaments.

Amb tot, prohibirà els pisos tu-
rístics tal com els coneixem avui?
Depèn. Barcelona ha de decidir
quines són les seves prioritats i per
això volem analitzar-ho profunda-
ment de la mà de tots els actors de

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: F. Javier Rodríguez

“No estem parlant de

repartir xecs, sinó de

garantir uns mínims

de subsistència”
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la ciutat un cop feta la moratòria
que li explicava anteriorment. Però
el que tinc clar és que els pisos no
es poden destinar il·limitadament a
apartaments turístics perquè ales-
hores acabarem expulsant els veïns
i veïnes dels barris com ha passat,
per exemple, a Venècia, que és una
ciutat preciosa però on ja no hi ha
venecians. I això fa molts anys que
ho alerten aquí els veïns de Ciutat
Vella, però des de l’Ajuntament no
se’ls ha volgut escoltar mai.

Tampoc, per tant, des de governs
anteriors, on hi havia Iniciativa,
ara soci seu...
Tampoc. I així ho he criticat públi-
cament. Però en el que ens cen-
trem ara nosaltres és en quina
ciutat volem per al futur, no en el
passat. I si Iniciativa creu que cal un
canvi de model i aposta per una
candidatura que ho vol fer possi-
ble, amb protagonisme ciutadà i
deixant les sigles de banda, ben-
vinguda sigui. Tenim molta feina al
davant com per perdre’ns en re-
trets del passat.

Canviant de tema, darrerament
també ha sobrevolat la ciutat
l’ombra del jihadisme. Alberto
Fernández Díaz (PP) ja ha dema-
nat més “exigència” amb els im-
migrants... Quina seria la seva
política envers aquesta qüestió?
S’ha de ser molt curós amb aquest
tipus de qüestions, perquè gene-
ren molta alarma social. I crec que
és imprescindible separar una cosa
de l’altra. És una barbaritat intentar
barrejar immigració i jihadisme o
qualsevol altre tipus de fanatisme.
Dit això, i pel que fa al jihadisme,

evidentment tolerància zero. Cal
dedicar-hi tots els esforços a com-
batre’l, per descomptat.

Alberto Fernández Díaz també ha
promès que, si és alcalde, ender-
rocarà Can Vies. Què farà vostè en
aquest cas?
A Can Vies, el que cal fer és recupe-
rar la situació originària d’abans de la
intervenció violenta per part del go-
vern de Convergència i Unió, que ha
provocat el problema actual. Perquè
abans no hi havia problema. S’esta-
ven fent les obres de cobertura de
les vies sense que l’existència de Can
Vies fos un obstacle. Per tant, cal re-
cuperar la situació anterior i repren-
dre el diàleg amb Can Vies i tot el
barri, fixant-nos amb casos d’èxit
molt propers com Can Batlló, per
poder resoldre un problema que, in-
sisteixo, ha creat l’actual Ajuntament.

Però hi ha una sentència judicial
que n'ordena l'enderroc...
La sentència és conseqüència de la
petició del propi consistori. Tal com
el mateix Trias ha reconegut públi-
cament, l'enderroc depèn de la vo-
luntat de l'Ajuntament, així que
sempre som a temps d'aturar la via
judicial i reprendre el diàleg.

Un altre tema de debat a la ciu-
tat és el preu del transport pú-
blic. Jaume Collboni (PSC)ha tret
pit pel descens que ha aconse-
guit en el cas de la T-10. Si vostè
és alcaldessa, abaixarà les tarifes
significativament?
Sí. Creiem que cal, sens dubte, una
baixada significativa dels preus i en-
caminar-nos cap a una política tari-
faria que ens acosti més a Europa.

Però no només per una qüestió so-
cial, sinó perquè això faria molt més
atractiu el transport públic i tot ple-
gat acabaria revertint en un aug-
ment dels ingressos.

Abaixar preus per tenir més in-
gressos. Sembla una paradoxa,
tenint en compte, a més, l’impor-
tant deute acumulat que té TMB.
Doncs no ho és. Perquè una millor
política tarifària, amb més abona-
ments anuals, per exemple, serviria

per promocionar més el transport
públic i, finalment, això acabaria
generant molts més ingressos. Si
millores el servei i el fas més atrac-
tiu,  estàs fent una inversió que aca-
barà generant un millor retorn del
que hi ha actualment.

També li volia parlar d’urbanisme.
Alfred Bosch (ERC) proposa soter-
rar les rondes i convertir-les en es-
pais d’ús ciutadà. És viable?
Ho ha pressupostat? Oi que no?
Bé, jo no sé si el senyor Bosch té
algun as a la màniga que no ens ha
explicat, però crec que propostes
d’aquest tipus només s’haurien de
fer seriosament i acompanyades
d’un pressupost. I una cosa així, sa-

bent el que costa fer soterraments
o cobertures d’aquest tipus, és ab-
solutament inassumible amb el
pressupost actual de l’Ajuntament.

Quin és el seu pla d’urbanisme?
Nosaltres apostem per una gran
obra, la més gran de totes:  cohesio-
nar la ciutat. La nostra prioritat serà
cosir les ferides obertes que la bom-
bolla immobiliària ens ha deixat,
com les obres de la Sagrera o la L9
de metro, per exemple.  El que cal fer
és solucionar tot això. I si per ara no
es pot acabar tot un projecte sencer
perquè era desorbitat, com el de la
Sagrera, doncs almenys fer-hi ac-
tuacions quirúrgiques per millorar la
vida dels veïns de la zona.

I més enllà de la ‘pedra’?
Impulsarem nous equipaments, per-
què n’hi ha molts de pendents. Per
exemple, en aquest mandat no s’han
fet escoles bressol noves. Se n’han in-
augurat cinc però que ja estaven
projectades per l’anterior govern. I,
en canvi, sí que s’han prioritzat altres
obres que no eren urgents ni im-
prescindibles, com ara la reforma de
la Diagonal o del Passeig de Gràcia, o
altres actuacions en zones benes-
tants de la ciutat.

Precisament els veïns d’aquestes
zones ens diuen que durant molts
anys han estat oblidats. Recorden,
per exemple des de Sarrià-Sant
Gervasi, que no tenen ni un sol
habitatge públic tutelat per a gent
gran. No tenen dret a rebre inver-
sions, també?
Per descomptat, però la qüestió són
les prioritats. El que està clar és que
ha augmentat un 40% la diferència
entre el 10% més benestant de la
població i el 10% més pobre. I
aquesta diferència, que és una bar-
baritat, és clarament territorial: hi ha
barris molt empobrits i altres on la
renda s’ha disparat. Per tant, això és
el que ens ha de marcar les priori-
tats. Però fer-ho no vol dir posar uns

barris en contra d’uns altres. Vol dir
atendre totes les necessitats de tots
els veïns i veïnes de la ciutat, però
sabent que algunes són més ur-
gents que altres. I això és el que no
ha fet l’actual govern.

L’alcalde Trias diu que ha fet polí-
tiques més socials que les dels úl-
tims 32 anys...
El senyor Trias confon la caritat
amb una política de drets. Aquesta
és la gran diferència entre el seu
model i el que defensem nosaltres.
No tinc cap mena de dubte que ha
donat molts ajuts. De fet, com més
s’han anat apropant les eleccions,
més n’ha donat. Però això és una
política erràtica. Anar a cop d’ajut
no arregla res.

Què caldria fer?
Polítiques redistributives i prevenir
les situacions d’emergència. El se-
nyor Trias s’ha limitat a augmentar
els ajuts socials a alguns barris, però
no les inversions. I aquí és on es veu
la diferència entre la política de drets
i l’assistencialisme. La gent no vol ca-
ritat, vol poder-se valdre per ella ma-
teixa. I nosaltres, com li deia tot just
començar, volem fer de Barcelona
un referent mundial de ciutat justa i
democràtica.

Parlant de referents internacio-
nals, em pot aclarir la seva posició
respecte a grans congressos que
tenen lloc a la ciutat, com el Mo-
bile World Congress?
Nosaltres apostem totalment pel
Mobile World Congress i altres
grans congressos, malgrat que se
m’han atribuït posicionaments al
respecte que mai no he defensat.
El que sí que he dit és que crec que
l’actual Ajuntament no aprofita
prou aquests grans esdeveni-
ments i que s’haurien de reorien-
tar perquè la ciutat se’n beneficiés
molt més.

En quin sentit?
Som la ciutat del Mobile World
Congress però tenim barris on el
50% o fins i tot el 70% de la pobla-
ció no té accés a internet, per ex-
emple. Per tant, ens sembla que
cal aprofitar millor aquest esdeve-
niment per generalitzar l’accés a
internet a tots els barris. Hem de
tenir una política d’aposta real per
les noves tecnologies que vagi
més enllà dels anuncis televisius
sota el títol d’Smart City.

“Som la ciutat del 
Mobile World Congress 
però tenim barris on 
el 70% de la població 
no té accés a internet”

“Els pisos de la

ciutat han de ser per

viure-hi en lloc de

destinar-se a

usos turístics”

“Creiem que cal,

sens dubte, una
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Amb l’arribada del mes de maig
i del bon temps, els carrers del
districte de Gràcia s’omplen de
botigues amb productes locals.
Demà dissabte serà el torn de les
assocacions de comerciants de
Nova Travessera, de Bailén-
Pare Claret i de Plaça Joanic i ro-
dalies sortiran al carrer amb
motiu del  ja tradicional Co-
merç amb Gràcia, una jornada
de botigues al carrer. 

Des de les 9 del matí i fins a
les 10 de la nit, la Travesse-
ra –entre Escorial i Sardenya–,
el carrer Bailén –entre Cam-
prodon i Travessera–, Sant An-
toni Maria Claret –entre Sicília
i Sardenya– i la plaça Joanic
quedaran ocupats per les boti-
gues de les associacions del ba-
rri del Camp d’en Grassot i Grà-
cia Nova, que acostaran els seus

productes als veïns i veïnes en
una jornada on no faltaran acti-
vitats diverses. 

Entre els actes programats
destaquen la instal·lació de cas-
tells inflables per als més petits,
un rocòdrom –que col·locarà
l’associació Nova Travessra– i
fins i tot un bingo popular durant
la tarda, on els ‘bingos’ seran pre-
miats amb un pernil i les ‘línies’

amb un cava o fuet. 
A banda d’això, hi haurà ac-

tuacions en directe de grups de
dansa i música del barri, a més
d’una xocolatada a la plaça Jo-
anic a partir de dos quarts de 6
de la tarda. 

Els carrers afectats quedaran
tallats durant tot el dia, i algunes
línies de bus poden patir canvis.

Els botiguers sortiran demà al carrer. Foto: Arxiu

Tot a punt per a les botigues 
al carrer del Camp d’en Grassot
» Els comerciants sortiran demà al carrer per oferir la seva oferta

» Diverses vies del barri quedaran tallades al trànsit durant tot el dia

Gran de Gràcia prepara la
mostra de comerç del dia 16

FIRA4La segona tongada de
botigues al carrer que viurà el
districte aquest mes de maig
tindrà lloc el pròxim dissabte 16,
quan diversos carrers del dis-
tricte es tancaran per oferir als
veïns i veïnes el bo i millor dels
comerciants graciencs. 

Una de les associacions que
participarà en aquesta diada co-
mercial és l’Eix Gran de Gràcia,
que ja prepara tot un seguit
d’activitats adreçades a dina-
mitzar la seva zona aquell dia. 

Entre les propostes de l’eix
destaca la presència de prop

d’una trentena de firaires que es
dediquen de manera exclusiva a
la gastronomia, i que oferiran els
seus embotits, formatges, patès,
vins i caves, entre altres. 

Per altra banda, l’Espai Jove
la Fontana també s’afegirà a la
celebració amb un bon grapat
d’actes culturals que tindran
lloc al davant del seu edifici,
com ara exhibicions de dansa i
concerts de grups emergents. 

Els Castellers de Gràcia, per
la seva banda, també hi seran
presents, ja que realitzaran ac-
tuacions durant tot el dia. 

Les vendes del petit comerç
van créixer un 4,5% el març

RESULTATS4Fa set mesos que no
baixa. Segons les dades de l’Ins-
titut Nacional d’Estadística (INE)
publicades fa uns dies, les vendes
del petit comerç a Catalunya van
créixer un 4,6% al mes de març,
el que suposa el setè mes conse-
cutiu de pujada de vendes en
aquest sector. 

Aquesta dada positiva con-
trasta amb la registrada al mateix
mes fa dos anys, quan les vendes
van caure fins a un 10%. En com-

paració amb la resta de l’Estat, on
de mitjana els resultats de factu-
ració del comerç minorista van in-
crementar-se un 3,7% el març,
l’augment experimentat a Cata-
lunya pren una rellevància més
important.

Per altra banda, Catalunya
va  ser un dels territoris de l’Estat
on més va créixer l’ocupació –en
concret, un 1,7%–, i fins i tot per
sobre de la mitjana estatal –0,9%
en total–. 

La ciutat reivindica els seus
mercats durant una setmana 

CAMPANYA4Els mercats de
Barcelona tornaran a omplir-se
d’activitats festives i lúdiques per
atreure-hi visitants i per de-
mostrar que són centres plens
de vida amb la Setmana Inter-
nacional dels Mercats, que en-
guany celebra la seva segona
edició amb el lema Estima el teu
Mercat i que es desenvoluparà
del 15 al 31 de maig. 

L’objectiu d’aquesta inicia-
tiva és posar en primer pla els

mercats a través d’activitats di-
verses per tal que aquests equi-
paments es reivindiquin com es-
pais d’alimentació natural, sa-
ludable i de qualitat, però tam-
bé com centres de trobada co-
munitaris.

En l’edició d’enguany, la
Unió Mundial de Mercats Ma-
joristes (WUWM en anglès) or-
ganitzarà un concurs fotogràfic
internacional amb dos premis
de 1.500 dòlars cadascú. 

Redacció
GRÀCIA

Els botiguers tornaran a sortir al carrer el pròxim dia 16. Foto: Arxiu

Estudi | El comerç electrònic triplica la seva facturació en 3 anys
Un estudi elaborat pel clúster Ecommerce&Tech Barcelona mostra que el volum de negoci de les

empreses digitals catalanes s’ha multiplicat per tres des de 2012. Aquell any, aquests negocis 
van facturar 2.000 milions d’euros, mentre que el 2014 la xifra va augmentar fins als 6.000. 

L’ocupació en el sector també va créixer, passant dels 5.000 de l’any 2012 als 9.500 de l’any passat. 
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Després de la segona victòria
consecutiva, i a dues jornades
per al final de la lliga, l’Europa va
aconseguir el passat cap de set-
mana la classificació matemàtica
per disputar el play-off d’ascens
a Segona Divisió B. Aquesta és la
tercera temporada consecutiva
que els graciencs optaran a pujar
de categoria.

L’equip de Dólera va derrotar
el Manlleu amb autoritat al Nou
Sardenya (3-0), en un partit que
es va encarrilar ben aviat, amb un
penal transformat per Roberto
Camacho. Nils, poc abans d’arri-
bar al descans, i Javi Lara, a les
acaballes del matx, van ser els al-
tres golejadors dels escapulats. A
més, les bones intervencions de
Rafa Leva van mantenir intacta la
porteria de l’Europa.

El partit, però, hauria pogut
deixar un regust agredolç, ja que
quan encara no s’havia complert
mitja hora de joc, el punta Alex
Poves va demanar el canvi per una
lesió als isquiotibials de la seva
cama esquerra. Amb Javi Sánchez
també fora de combat, Dólera
no podrà comptar amb cap da-
vanter centre pur per als dos
compromisos de lliga restants (el
derbi d’aquest cap de setmana

contra l’FC Martinenc i el darrer
partit, novament a casa contra la
UE Vilassar), però si no hi ha
cap contratemps, els dos estaran
a punt per al partit del play-off del
cap de setmana del 23 i el 24 de
maig.

Per últim, com ja és habitual,
la Federació Espanyola de Futbol
ha anunciat que les dues darreres
jornades es disputaran amb horari
unificat.

Els graciencs, eufòrics amb la classificació garantida. Foto: Àngel Garreta

L’Europa aconsegueix el 
bitllet per disputar el ‘play-off’
» Els escapulats es van imposar al Manlleu al Nou Sardenya (3-0)
» És el tercer any consecutiu que els graciencs optaran a l’ascens

Crida de la UE Claret per
rememorar la seva història

BÀSQUET4La Unió Esportiva
Claret és un dels equips amb més
tradició del Camp d’en Grassot
i Gràcia Nova, i enguany està ce-
lebrant el seu vuitantè aniversari.
Vuit dècades de bàsquet que
van tenir el seu origen al Col·legi
Claret d’aquest mateix barri.

És per això que des del club
s’està impulsant una campanya
que té com a objectiu la recupe-
ració de qualsevol tipus de do-
cuments del seu passat. L’enti-
tat assegura que vol fer “una mi-
rada tan lluny com sigui possi-
ble, per tal de prendre cons-
ciència del temps i esforços”

que tots els jugadors, tècnics, di-
rectius, treballadors i aficionats
del club li han dedicat. És per
això que han facilitat a tothom
una adreça de correu electrònic 
[historia@basquetclaret.com]
amb la qual volen rebre i ges-
tionar tota la informació que
rebin. El club vol fer un mosaic
i altres accions per commemo-
rar aquest vuitantè aniversari.

Eminentment formatiu, el
Claret compta amb una vintena
d’equips federats en moltes ca-
tegories, i entre els seus exjuga-
dors hi ha els verd-i-negres Gui-
llem Vives i Albert Miralles.

El Catalunya vol igualar la sèrie
contra l’Atlètic Barceloneta

WATERPOLO4Després de la
contundent derrota contra l’A-
tlètic Barceloneta a la piscina de
Sant Sebastià (24-10), el Club
Natació Catalunya afronta
aquesta tarda (20.45 h) a la pis-
cina de Sant Jordi el segon par-
tit dels quarts de final del play-
off pel títol de la Divisió d’Honor
masculina de waterpolo.

Un mal inici de partit, amb
un parcial de 6 a 0, va posar el
partit molt de cara per als locals,

que van marxar al descans guan-
yant 13 a 5. A la represa, els lo-
cals no van aixecar el peu de l’ac-
celerador, i també es van impo-
sar al tercer i al quart període.

Remuntar l’eliminatòria con-
tra els mariners serà molt com-
plicat, ja que encara que els gra-
ciencs aconseguissin un triomf a
casa, haurien de disputar un
tercer partit, que es jugaria no-
vament a Ciutat Vella el pròxim
diumenge.

El districte, escenari d’una
caminada del Barnatresc

SENDERISME4El cicle de cami-
nades del Barnatresc arriba al dis-
tricte en la seva cita del mes de
maig. L’arribada del bon temps
primaveral ha convertit aquestes
sortides en una gran ocasió per
gaudir de la ciutat a l’aire lliure
mentre es fa esport.

Aquest diumenge se celebra la
Caminada de Gràcia, una ruta
que tindrà la sortida i l’arribada
al pavelló de la Vall d’Hebron, al
veí districte d’Horta-Guinardó. La

jornada s’iniciarà cap a les 9 del
matí, i els participants hauran de
completar un recorregut circular
d’uns 11,5 quilòmetres, que tra-
vessarà diversos barris, com la Sa-
lut, la Vila de Gràcia, els Penitents
o el Putxet i el Farró, a Sarrià-Sant
Gervasi. El punt d’avituallament
estarà situat a la plaça de Cirici
Pellicer.

Per participar no cal inscrip-
ció, només cal ser al punt de
sortida en l’horari establert.

Redacció
GRÀCIA

El Claret és un club principalment formatiu. Foto: UE Claret

Ciclisme | Barcelona participa en l’European Cycling Challenge
Barcelona prendrà part en l’European Cycling Challenge, una competició on participen ciutats de

tot el continent i que consisteix a recórrer el màxim possible de quilòmetres en bicicleta per part dels 
ciutadans que s’inscriguin. Per participar, cal descarregar-se una aplicació per enregistrar la distància 
recorreguda. La ciutat on més quilòmetres es registrin, guanyarà. La iniciativa finalitza el 31 de maig.   
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línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

36.000
9.000

Total 366.600

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
36.000

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

366.600 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DIJOUS 14 DE MAIG
20:30 El millor de Pepe Rubianes, al Teatreneu,

un tribut dedicat a la recuperació d’aquest ar-
tista i dels seus millors monòlegs amb Ferran
Terraza i la direcció d’un equip molt vinculat
al traspassat humorista. / Teatreneu.

A PARTIR D’AVUI 8 DE MAIG
16:30-18:30 Taller de passejades de natura, on

a través de la combinació de sessions teòri-
ques i pràctiques, els participants descobri-
ran tots els recursos que ofereix la natura du-
rant la primavera. / La Sedeta.  

DIMARTS 12 DE MAIG
19:00 Contes de Woody Allen, a càrrec de Da-

vid Planas, narrador. Històries absurdes,
càustics i delirantment lògics. Adreçat a
adults i joves. Entrada lliure, aforament limitat.
/ Biblioteca Vila de Gràcia. 

FINS AL 23 DE MAIG
Matí-Tarda Retrats, paisatges i bodegons. Ex-

posició de Pilar Solsona, una persona firma-
da a l’Escola Massana que s’ha dedicat pro-
fessionalment al disseny tèxtil. El motiu d’a-
questa mostra és ensenyar els seus darrers tre-
balls d’aquarel·la. / La Sedeta. 

A PARTIR DEL 28 DE MAIG
Matí-Tarda Exposició El Mar Mediterrani, de Mer-

cè Justribó, una mostra que vol fer valdre el
mar Mediterrani i de com aquest ha format
part de la vida dels catalans. / La Sedeta. 

DIJOUS 14 DE MAIG
18:00 Contes per a pares i fills. Una activitat pen-

sada per gaudir en família, especialment en
aquelles que tinguin fills majors de 4 anys.
A càrrec de Gina Clotet. / Biblioteca Vallcar-
ca i els Penitents. 

DILLUNS 18 DE MAIG
17:30 Primeres passes. L’estel Gabriel, una ac-

tivitat que proposa un viatge màgic i esti-
mulant a través de la llum, la música i els pe-
tits jocs de moviment. / Biblioteca Vallcarca
i els Penitents. 

DIUMENGE 17 DE MAIG
12:00 Partit de futbol entre l’Europa i el Vilas-

sar, corresponent a la 38a jornada de com-
petició del grup 5 de Tercera catalana. / Nou
Sardenya. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

En aquesta activitat els participants tin-
dran l’oportunitat de conèixer els di-
ferents aspectes relacionats amb la sa-
lut ambiental i la contaminació acús-
tica. A càrrec d’Helena Pellisé. / Bi-
blioteca Jaume Fuster. 

La salut 
en moviment

Demà ds. 9 de maig a les 12:30

AGENDA    UINZENALQ

Avui és el torn de l’actriu Mònica Van
Campen i el músic Aziz Khodari, que
interpretaran la lectura dramatitzada
de Poemes i música des del Marroc. /
La Sedeta. 

Cicle de trobades amb
la literatura marroquina
Avui dv. 8 de maig a les 20:00

Dos grans del blues català, Myriam
Swanson i Amadeu Casas, presenten
un repertori d’arrel amb un directe con-
tundent i amb molta energia. El blues
com a missatge, com a manera d’en-
tendre la música. / La Sedeta.

Aperitius musicals a la 
Sedeta: Early Blues Mood
Demà ds. 9 de maig a les 12:30

El Catalunya afronta el segon partit de
l’eliminatòria de play-off de Divisió
d’Honor de waterpolo amb l’objectiu
de refer-se de la primera derrota. / Pis-
cina Sant Jordi. 

‘Play-offs’ de Divisió d’Honor
CN Catalunya-Barceloneta
Avui dv. 8 de maig a les 20:45
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